
                                                P R O T O K Ó Ł    Nr  XXIV / 17
  z  sesji Rady Gminy Czernice Borowe , odbytej w dniu   20 grudnia 2017 roku 
   w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Czernicach Borowych .
                                                                  
Posiedzenie  rozpoczęto o godz. 10:00 , zakończono o godz.  13:45 .

Na stan radnych – 15 , obecnych było 14  w/g załączonej listy obecności.

W obradach udział wzięli  :   Wójt ,  Skarbnik Gminny  ,  Sekretarz Gminy , radca
prawny , Starosta Przasnyski – Zenon Szczepankowski , radni powiatowi : Gotowiec
Rafał  i Szempliński Mariusz oraz  sołtysi .

 Ad. pkt. 1

         Przewodniczący Rady Gminy   - Pan Jacek Bartołd  otworzył sesję  i powitał
zebranych  . Na podstawie  listy obecności  stwierdzam  , że  jest  wymagane qorum  i
wszelkie   podejmowane   uchwały będą  prawomocne .

Przewodniczący   Rady  -   udzielił   głosu   Panu   Zenonowi  Szczepankowskiemu  –
Staroście  Przasnyskiemu .
Pan Starosta   złożył  najserdeczniejsze  życzenia noworoczne , ażeby   udało się wam
wszystko   co  planujecie   osiągnąć,  życzył  wesołych   i  miłych  świąt  .  Przekazuję
również  życzenia od p. Walendziaka  i radnych . Ze względu , że  mamy  u siebie
później  sesję  , nie będę  na spotkaniu opłatkowym .  Gratuluję  , że  się  rozwijacie , że
prężnie działacie  , że gmina  się  rozwija . Wasze  sukcesy i dobre   rankingi bardzo
nas cieszą . Wszystkiego dobrego życzę . Jeżeli będą pytania  , to  odpowiem . 

Pan Bartołd  Tadeusz – sołtys wsi Chrostowo  -  ja  w sprawie  drogi  Chrostowo –
Czernice .  Na pewno pan  pamięta , że od  kilku  lat przypominam   , że trzeba  tą
drogę zmodernizować . Nareszcie  stanęło  , że będzie  robiona  , ale okazało się  , że
ona  będzie tylko pomalowana i po pudrowana . Panie Starosto jak to się stało . Tyle
lat zabiegów , inwestycja przesuwana i teraz  czytam , że nareszcie jest  droga   do
Chrostowa .  Tam  się   rozwidla   droga w trzech kierunkach  :  na Radomkę ,  na
Opinogórę i Przywilcz . Teraz  okazało się   , że będę  miał drogę pomalowaną i po
pudrowaną . Może pan  tą  drogą jeszcze się zajmie .

Starosta -  jest już przetarg  rozstrzygnięty i teraz nie da się  zmienić , bo umowa jest
już podpisana . Trochę  pan  przesadza  z tym pudrowaniem , bo  ona  tam gdzie
będzie potrzeba - będzie sfrezowana lub wyrównana . Będzie normalnie  rozłożona
masa  na drogę i wyrównana . Na tą  drogę  nie można  uzyskać dofinansowania , bo to
jest droga  lokalna . Musi  być  zrobiona  z własnych środków .  Cieszę się z tego  co
mogę  zrobić  . Będziemy tą  drogę poprawiać . 

Radny Nosarzewski Witold – pan  starosta przedstawił  nam  wizję , bo jeżeli  nam
unia  nie zezwoli  zrobić jakieś drogi to po prostu trzeba będzie  ją zaorać . W którą
stronę  to zmierza . My nie żądamy autostrad . My  zaledwie chcielibyśmy  w sposób
godny  przynajmniej korzystać  z  naszych dróg  , możliwości  dojazdu do rożnych
miejsc . Chciałem  wrócić  do drogi  , która  robiona  była przez  Węgrę , a  która w
zapowiedziach  miała   być   zrobiona   zupełnie  inaczej  .  W  ramach  uzupełnień  i
dokończenia tej inwestycji  , ja  złożyłem  do Starostwa pismo  z prośbą o uzupełnienie
pewnych rzeczy . Otrzymałem pozytywna odpowiedź  z Rady Powiatu zatwierdzające
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te  roboty  , które proponowałem .Wnosiłem o dokończenie przed szkołą  o usuniecie
karp po ściętych drzewach i zamontowanie przepustu przy naszej zlewni  , bo drogą
płynie  woda i potem wlewa  się  i wyrywa skarpę . Była komisja oceniła i stwierdziła ,
że jest to zasadne  . Mało tego jest pozytywna decyzja Rady Powiatu . Monitorowałem i
nic  się  nie  dzieje  w  tej  sprawie  .  Czy  teraz  decyzje  Rady  Powiatu   mają   jakieś
przełożenie  na to co się dzieje faktycznie , czy nie mają . Jak to jest . Jak to rozumieć  .
Dlaczego minęły trzy lata  czy dwa no i nic się nie dzieje w tym temacie . Na moje
prośby  , bo bywałem w Przasnyszu w Powiatowym Rejonie Dróg i informowali , że
jest zasadne ale  nic się nie dzieje .

Starosta –  Rada Powiatu   podobnie jak Rada Gminy . Myśmy  na Radzie Powiatu
tym się nie zajmowali .

Radny Nosarzewski  Witold – ja  mam  pismo  z podpisem . Nie pamiętam kto podpisał
Mam  odpowiedź , że   stanęła  ta sprawa , mam odpowiedź . Może  umówmy się  , że ja
dostarczę  to pismo , czy pan  zobowiązuje się to  zrealizować . 

Starosta  –  ja  mogę  tylko  powiedzieć   ,  że   będziemy starać  się   zrobić  to  co  jest
potrzebne .  Ja tego  nie   mówiłem .  Powiatom w jakimś  momencie  zmieniła się
ustawa o finansach publicznych i  zabrakło w subwencji środków  na finansowanie
dróg powiatowych . Nie mamy  możliwości oprócz tych  , że staramy się o dotacje . To
są pieniądze znaczone  , które  uzyskujemy na konkretne zadania . Ja się nie  mogę
wypowiadać   czy  zrobimy  coś  .  Niektóre  elementy  nie  mają  szans   na  uzyskanie
dotacji . Droga w Węgrze  została zrobiona w ramach  pieniędzy  jakie otrzymaliśmy .
Jeżeli uzyskam  pieniądze  , to będzie zrobione  , a jak nie  to nie zrobię . Teraz  nie
mogę  tego obiecać .To nie jest taka łatwa sprawa . W następnym  roku  będziemy mieli
większy  budżet  niż  większość powiatów . 

Przewodniczący  Rady – punktacja jest  taka a nie inna  , że nie warto ponosić  wysiłku
gdyż od  razu wiadomo  , że jest skazane na niepowodzenie .

Radny  Nosarzewski Witold  -  jest taka  wasza  przypadłość  , że mówicie  bardzo
długo , a w gruncie rzeczy  nie  ma żadnych   konkretów . Nasza  droga , uważam  , że
nie trzeba  żadnych  dotacji  .  Uważam   ,  że  pieniądze  były   ,  tylko nie zostało
zrobione tak jak należy . Nie zostało dokończone .

Starosta  - trzeba  było dopilnować  jak  pan był na miejscu .

Radny  Nosarzewski Witold – przepraszam  bardzo od pilnowania to są służby , które
biorą  za  to  pieniądze  .  Zanim  droga   została  oddana  do  użytku   dzień  przed
przecięciem wstęgi  na odcinku ½ km  położono połowę powtórnie , bo się rozpadło .
To jest takie dopilnowanie .  Mało tego , za rok  czasu  robiono remont , bo droga
siada ,  pęka ,  robią się koleiny .  Na moją uwagę  w momencie  kiedy robiono ten
remont, byłem  w Rejonie i zgłaszałem - mówiłem  „ zróbcie to porządnie „ , gdzie
droga  była spękana ale  nie zostało to zrobione  i obsuwa się . Wykonujecie robotę ,
bierze się pieniądze  z unii  i co my z tego mamy .Pan Starosta  może się pochwalić , że
zrobiliśmy w statystykach  figuruje  taki odcinek . Tylko się nie mówi w jakim stanie ta
droga jest . Mało tego nie dokończona raz , bo nie jest  zrobiona .  Te  elementy , które
powinny być  zrobione .  Karpy  które  wystają w ilości  5  sztuk i  to  przed szkołą
jeszcze . Drzewa  usunięte  a już  karpy to nie  .Woda przy zlewni  obsuwa  róg  w
takim punkcie na skrzyżowaniu , Rada przyznaje   , że to jest  zasadne , ale wykonać to
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znów pieniędzy nie ma . Ale ktoś te pieniądze wziął . 

Starosta -   nie  , że pieniędzy tak całkiem to  może  nie ma .

Radny  Nosarzewski Witold - jak to może być , to po co ten powiat funkcjonuje w
ogóle . Należałoby  to  zreorganizować .

Starosta -  rozwiążcie go  i  zobaczycie  .

Radny Nosarzewski Witold – a może będzie lepiej   , bo może  poważne firmy  by
zaczęły robić i zaczęłoby się rozliczać  tak  jak powinno być  , a nie takie prawo jak
mamy w tej  chwili . Przecież  to woła o pomstę do nieba .

Wójt  - powiem na własnym przykładzie , jak obejmowałem  stanowisko  Wójta  , to
jedna  z   największych    bolączek   była  droga na Rzęgnowo ,  koła  się  urywały  .
Próbowałem zaradzić . Dzisiaj  jest to jedna  z lepszych dróg i ma parametry .Zawsze
niestety tak  jest  , że planuje się projekt . Przygotowanie   inwestycji  trwa  2 – 3 lata .
W Węgrze na pewnym  etapie planowania inwestycji  rosły tam  drzewa i usuniecie ich
nie można  było planować  w tej inwestycji . Temat skrzyżowania  , ten  temat  nie
wypłynął przy  wyłożeniu  projektu . Szkoda  , bo  być  może w tym projekcie by się
znalazł . Tam  jest problem  myśmy  próbowali temu zaradzić ze Starostą . Faktem
jest   ,  że  projekt nie  przeszedł  .  Teraz  projekt  jest   i  jest  przeznaczony również
fundusz   sołecki  .Z drugiej   strony to  wykonawstwo  jest  nie  takie  łatwe .  Pewne
założenia  mamy .  Potrzeby są w każdym  sołectwie . Mam  też  świadomość , że  tych
dróg  jest jeszcze dużo . Co roku  realizujemy  także te małe zadania .
Starosta  pożegnał się  ze wszystkimi zebranymi  i wyszedł z obrad  sesji .

 Ad . pkt. 2

Przewodniczący Rady – witam  pana  Mariusza  Szemplińskiego, bo  tego wcześniej nie
uczyniłem .  W materiałach  , które państwo  otrzymaliście mieliście porządek obrad .
Chcę powiedzieć  , że  te  materiały , które mieliście  na stołach przed  sobą , to są te
uzupełnienia o których  rozmawialiśmy na komisji i i jeszcze  jest dodatkowo projekt
uchwały  o której temat podejmie pan Wójt .   Pytam  czy do otrzymanego porządku
obrad  są jakieś wnioski .

Wójt  – zawnioskował   przyjęcie   poprawki  do porządku obrad  poprzez zdjęcie  z
porządku obrad   wykreślenie w pkt.6  - podjęcie  uchwały  w sprawie  przystąpienia
do  sporządzenia  Studium  Uwarunkowań  i  Kierunków  Zagospodarowania
Przestrzennego  Gminy  Czernice   Borowe  .  W perspektywie  2018  roku  temat  ten
wróci  ,  a  dzisiaj  byłoby  ryzykowne  podejmowanie  tej  uchwały.  W  tym  punkcie
proponuję  wprowadzenie uchwały w sprawie  współdziałania międzygminnego celem
realizacji zadania pn. „ Rozbudowa infrastruktury sportowej na stadionie miejskim w
Przasnyszu  poprzez  budowę  kompleksu  sportowego  –  basen  i  lodowisko  2017  –
2020 .”.  Po dyskusji  z Burmistrzem i innymi partnerami , żeby mieć  umocowanie
prawne , to musi  być  Uchwała  Rady co konkretnie  byśmy dali  . Po dyskusji na
Komisji  Budżetowej  z  przewodniczącymi  komisji  ustaliliśmy   ,  że  wpisujemy
symbolicznie kwotę 10.000 złotych na 2019 rok  tj.  na etapie realizacji  inwestycji  .
Proszę  o akceptację .

Radny Nosarzewski Witold -  mam pytanie do tych zmian .  W ustalonym porządku
obrad w pkt.  6   jest  „  podjęcie  uchwały  w sprawie  przystąpienia  do sporządzenia
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studium uwarunkowań „ natomiast w materiałach sesyjnych  otrzymaliśmy projekt
uchwały  „ w sprawie zmiany studium uwarunkowań „ .  Skąd ta rozbieżność .

Wójt  –  to  między innymi jest  powodem i  przyczyną  zdjęcia  z  porządku obrad  .
Świadomie tak zostało zapisane  jako  , że  uchwała  którą podjęliśmy przystępując do
zmian w studium . Defakto  powstał po tych  zmianach tekst jednolity tego studium  ,
bo  zmiany  są  tak   głębokie   ,  że   wymagało  ustalenia  tekstu  jednolitego  .Dlatego
zaproponowałem zapisanie  tego tak . Poprosiliśmy o ekspertyzę w tym temacie .

Przewodniczący Rady  - w tym  punkcie  rozważamy tylko  za  lub przeciw . Proszę nie
podnosić   głosu , ja  udzielam głosu . Dyskusja na ten temat będzie przy analizie tego
tematu. Czy  pan chce wyrazić   , że nie chce  aby ten punkt zdjąć .

radny Nosarzewski  Witold  – chcę zadać pytanie panu Wójtowi w pkt.6 – podjęcie
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium. Na komisji  p. Wójt zaczął
nam referować  ten  punk   , że  będzie chciał  ten  punkt  zdjąć  z porządku obrad .
Więc proste pytanie  , że zasadne - po co było  wprowadzać ten   punkt  skoro  zaraz
chce pan go zdjąć . Czy to jest może motywowane innymi względami , że to Rada  musi
opóźnić  przygotowywanie studium  . W momencie kiedy przystępowaliśmy do zmiany
studium argumentacja  p. Wójta  była taka , że  trzeba  to zrobić  szybko , bo mamy
życzenia   od   rożnych  przedsiębiorców  ,  którym   zależy  na  pewnych  zmianach  ,
zrozumiałe  ja  nawet  proponowałem   wydzielenie   pewnych  spraw   ,  żeby   to
przyśpieszyć . Niemniej jednak  miało to iść razem . Ja podejrzewałem  , że  chodziło o
wiatraki . Mało tego    pomimo   tego , że ja zgłaszałem , że wiatraki  ustawą  jest
niemożliwa  lokalizacja , przedstawione  studium nadal  zawierało wszystkie  zmiany
tzn. nie zawierało tych uwarunkowań  , że wiatraki są niedopuszczalne. Więc p. Wójt
jakby tu celowo chce  wprowadzić instalację  wiatraków .

Przewodniczący Rady  - czy pan  chce  , żeby  ten punk  pozostał w porządku obrad
czy nie . 

radny Nosarzewski Witold – to jest  bardzo  istotna  kwestia .  Chciałem  , żeby Rada i
państwo  sołtysi usłyszeli o tym  .

Przewodniczący  Rady   -  mamy  punkt   w  porządku  obrad   „  wolne   wnioski   i
zapytania  „ . Jest to pole  do działania właśnie w tym kierunku .

Radny  Nosarzewski  Witold  -   w  takim  razie  pomyślę   nad   sformułowaniem
interpelacji , to wtedy  będzie oddzielny punkt .

Przewodniczący Rady – wobec  tego  , że  mamy dwa  wnioski Wójta  w takim  razie
poddam  pod  głosowanie pierwszy wniosek   Wójta o skreślenie z porządku obrad w
pkt.  6  -   projektu  uchwały   w  sprawie   przystąpienia  do  sporządzenia  Studium
Uwarunkowań  i  Kierunków  Zagospodarowania  Przestrzennego  Gminy  Czernice
Borowe .

                                                                    Przewodniczący   poddał pod głosowanie
                                                                 wniosek  Wójta o wykreślenie z pkt.6 uchwały   :
                                                                       za......................................... - 13
                                                                       przeciw................................ -  0
                                                                       wstrzymało się.................... -  1
Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .
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  Rada Gminy  większością  głosów  „za”  opowiedziała się za wnioskiem  Wójta .

Przewodniczący  Rady  –  poddam   pod   głosowanie  kolejny  wniosek  Wójta  o
wprowadzenie w pkt. 6  projektu uchwały w sprawie  współdziałania międzygminnego
celem  realizacji  zadania  pn.  „  Rozbudowa  infrastruktury  sportowej  na  stadionie
miejskim w Przasnyszu poprzez budowę kompleksu sportowego – basen i lodowisko
2017 – 2020 .”.

                                                                    Przewodniczący   poddał pod głosowanie
                                                              wniosek  Wójta  o ujęcie w pkt.6 nowej uchwały :
                                                                       za......................................... - 13
                                                                       przeciw................................ -   1
                                                                       wstrzymało się.................... -   0

Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

  Rada Gminy  większością  głosów  „za”  opowiedziała się za wnioskiem  Wójta .

 Przewodniczący Rady - czy  do porządku obrad jeszcze ze strony państwa radnych  są
jeszcze wnioski  .  Nie widzę . Wobec  tego odczytam porządek obrad  i poddam pod
głosowanie .

     Przewodniczący  obrad odczytał proponowany porządek obrad  ze zmianą ,   który
po zmianie przedstawia się następująco :           

    
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2.   Porządek obrad  .

3.   Przyjęcie protokółu z poprzedniej  XXIII  sesji Rady Gminy.

4.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy
     Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2017 – 2036.

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 172/XVII/16 Rady Gminy
    Czernice Borowe z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia uchwały
    budżetowej na 2017 rok.

6. Podjęcie uchwały w sprawie   współdziałania międzygminnego celem realizacji
    zadania pn. „ Rozbudowa infrastruktury sportowej na stadionie miejskim w
    Przasnyszu poprzez budowę kompleksu sportowego – basen i lodowisko 2017 –
    2020 .”.

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w
    schronisku dla osób bezdomnych .

8. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice
    Borowe  na lata 2018 – 2036 .

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2018 rok.
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10. Przyjęcie  sprawozdania  z realizacji  Gminnego Programu Profilaktyki i
     Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za
     2017 roku .

11. Podjęcie  uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i
      Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii
      na 2018 rok .

12. Zajęcie  stanowiska w sprawie wyrażenia  woli przekazania dla  Nadleśnictwa
      Przasnysz części działki Nr 203 położonej w Chojnowie  .

13. Zajęcie stanowiska  w sprawie budowy pomnika na skwerku w Czernicach
      Borowych .

14. Przyjęcie sprawozdań z działalności komisji Rady Gminy za 2017 rok  / 4
       komisje /.

15. Przyjęcie planów pracy komisji Rady Gminy na 2018 rok / 4 komisje / .

16. Interpelacje radnych złożone na piśmie .
17. Odpowiedzi na interpelacje .
18. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Wójta Gminy .
19. Wolne wnioski i zapytania .
20. Zakończenie obrad sesji.    

                                             Przewodniczący poddał pod głosowanie
                                              porządek obrad  ze zmianą :
                                                   za................................... -   13
                                                   przeciw.........................  -     1
                                                   wstrzymało się.............  -     0    

 Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

Przewodniczący Rady – stwierdzam  , że  porządek obrad większością głosów „ za”
został  przyjęty .
                                              
Ad. pkt. 3

                        Przewodniczący Rady  poinformował   , że  w tym punkcie porządku
obrad  przewidziane  jest   przyjęcie   protokółu  z  poprzedniej  XXIII  sesji   Rady
Gminy .
Czy  do protokołu z poprzedniej sesji ze strony radnych  są  uwagi  .

Dyskusji nie było .
 .

Przewodniczący poddał pod głosowanie
                                         przyjęcie protokółu  :
                                                   za................................... -   13
                                                   przeciw.........................  -     0
                                                   wstrzymało się.............  -     1

Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .
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      Rada Gminy   większością  głosów „za”  -   13  głosami  przyjęła  protokół    z
poprzedniej  XXIII    sesji Rady  Gminy .

Ad. pkt. 4

Przewodniczący  poinformował  .  że w tym  punkcie porządku obrad przewidziane
jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2017 -  2036 .W tych  materiałach , które
mieliście państwo  dzisiaj dołączone  jest  zupełnie  nowa   uchwala .Panią Skarbnik
poproszę o objaśnienie zmian jakie  zostały dokonane . 

Skarbnik  Gminy  przedstawiła  i  omówiła   wprowadzone   zmiany  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2017 – 2036 .

Dyskusji  nie było .
                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                      i poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... - 13
                                                                       przeciw................................ -   1
                                                                       wstrzymało się.................... -   0
Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

       Rada Gminy większością głosów „ za”   podjęła Uchwałę Nr  235/XXIV/17 w
sprawie   zmiany  uchwały  w   sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Czernice Borowe na lata 2017-2036.
Uchwała stanowi załącznik do protokółu.

 Ad. pkt. 5
 
        Przewodniczący  obrad poinformował ,  że  w tym punkcie porządku obrad
przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie   zmiany uchwały Nr 172/XVII/16 Rady
Gminy Czernice Borowe z dnia 28 grudnia 2016 r.  w sprawie uchwalenia uchwały
budżetowej na 2017 rok.
Skarbnik  Gminy przedstawiła i  omówiła   jakie zmiany wprowadziła  do budżetu
gminy .

     Dyskusji nie  było .
                                                                           Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                            i  poddał pod głosowanie :
                                                                              za................................... -  13
                                                                              przeciw.........................  -    1
                                                                              wstrzymało się.............  -    0

Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

Rada Gminy większością głosów „ za”  podjęła Uchwałę Nr 236/XXIV/17  w sprawie
zmiany uchwały Nr 172/XVII/16 Rady Gminy Czernice  Borowe z dnia 28 grudnia
2016 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2017 rok.
Uchwała  stanowi  załącznik do protokółu .
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Ad. pkt. 6

                Przewodniczący Rady  poinformował   , że  w tym punkcie porządku obrad
przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie  współdziałania międzygminnego celem
realizacji zadania pn. „ Rozbudowa infrastruktury sportowej na stadionie miejskim w
Przasnyszu poprzez budowę kompleksu sportowego – basen i lodowisko 2017 – 2020 .”

Przewodniczący Rady –   przy  wprowadzeniu uchwały do porządku obrad  Wójt
omówił projekt uchwały . Czy są ze strony państwa zapytania do tej uchwały .

Dyskusja :

radny Nosarzewski Witold – rozmawialiśmy o tym  punkcie  na  posiedzeniu komisji  i
jak zrozumiałem  takie było  również  zdanie  Wójta  ,  że budowa  tego  basenu  nie
jest elementem kampanii wyborczej  i  że tak naprawdę nie mamy co bawić  się w te
rzeczy  , a jeżeli  już  to wyrazimy jakąś wolę  współdziałania  bezkosztowo .  Minęło
kilka dni  i dostajemy projekt  uchwały i mało tego  , mamy  również przeznaczone w
budżecie  10.000 zł  na ten cel . To jest potrzeba   wyborcza  . Zbliża się kampania   i
pewnie p. Wójt  się spotkał  i z kimś ustalili  , że się wesprą   .  P. Wójt sprzedał w
Węgrze  działkę i zostawił druga  bez dostępu do niej . Upominałem się wielokrotnie  ,
nie  ma  pieniędzy  na  dojazd  do  tej  działki  ,  mamy wiejska  działkę   bez  żadnego
dojazdu , pomimo obietnicy Wójta   , że on to  zrobi . Na to nie ma  pieniędzy , a tu
proszę bardzo . 

radny Rutkowski  Jarosław – chciałbym sprostować  wypowiedź  mojego  poprzednika
Na komisjach  na końcówce  była  rozmowa , że  partnerstwo      to  symboliczna
złotówka o której Wójt mówił , to pod  koniec  była  rozmowa  , że jeżeli  mamy coś
dać   to  10.000 zł  .   Przy  tym  była  p.  skarbnik  i  żeśmy rozmawiali  .   Ja  w tym
momencie nie rozumiem  tej sytuacji   , jakieś  takie  nieludzkie  rozgrywki , żenada ,
ręce  opadają .

Wójt – każdy mierzy świat   swoja  miarką ,  ja tak nie mierzę i  powiem szczerze
współczuję   ,  że  taki  pan  ma pryzmat   widzenia  świata  .  Natomiast  wracając  do
wypowiedzi  z poprzedniej dyskusji . Nie  przypominam  sobie  , żeby   coś robić  bo
kampania wyborcza . Wiemy  doskonale  , że jest  basen w Chorzelach .  Była dyskusja
podczas  budowy  basenu  w Chorzelach , ażeby  samorządy  współfinansowały koszty
utrzymania tego basenu .Wtedy  reprezentowałem jasne  stanowisko  , że  basenu w
Chorzelach my nie będziemy współfinansować  , ale kiedy  basen  byłby  budowany w
Przasnyszu , bo  naszym  mieszkańcom  byłoby o wiele bliżej  , to wtedy  rozważymy
taką opcję . Wracając  do tego stanowiska  z  przed  kilku lat  , padła  propozycja
współfinansowania  , ażebyśmy  jakieś pieniądze  zadeklarowali .W umowie   był  zapis
, że kwota ta  będzie  oddana  w postaci  biletów  dla dzieci . Po sugestii Burmistrza o
zadeklarowanie   pewnej kwoty , tą kwestię  postawiłem na wspólnej komisji . 

Pan Tadeusz Bartołd – sołtys  sołectwa Chrostowo – oboma rękami podpisałbym się  ,
jeśli  to byłoby w partnerstwie z powiatem .  Jeśli  z miastem  młodzież  nasza  może
będzie korzystać  . Do Ciechanowa  też  jest niedaleko . Nie wiem  czy słuszne  jest
partnerstwo z miastem , bo  mogą  się zdarzyć  różne  sytuacje i wtedy nasz  udział
może  być  rożnie potraktowany .
 
Przewodniczący Rady Gminy – faktycznie  sytuacje mogą się zdarzyć  różne . Jesteśmy
najbliższymi sąsiadami , a być  może jakiś projekt w przyszłości realizowany przez
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nas   będzie wymagał jakiegoś partnerstwa .Tutaj można powiedzieć  , że    jest to wola
poparcia  i to jest kwota  symboliczna .

Wójt – mamy te same  wątpliwości . Stanowisko  starosty  jest podobne , jeśli będzie
realny  budżet  to popieram  tą  budowę  i   być  może  pomoże Starosta . Mówimy o
kwocie 40 mln. złotych  .  Więc   nasza  kwota  jest  symboliczna .  Nawet Maków
Mazowiecki  chce  też pomoc . Front  działania jest  dość  szeroki . My świadomie
planujemy te wydatki na 2019 rok .

radny Nosarzewski Witold – pan  Wójt powołał się  na rozmowę ze starostą . Chcę
powiedzieć  , że ten projekt  pierwotnie istniał jako projekt starostwa i  Burmistrza . A
jednak panowie nie porozumieli się w tym względzie . A teraz  nagle  znowu  będą
wspólnie , trochę to jest dziwne .

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                      i poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -  13
                                                                       przeciw................................ -    1
                                                                       wstrzymało się.................... -    0

Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

    Rada Gminy większością głosów „ za”  podjęła Uchwałę Nr  237/XXIV/17 w sprawie
współdziałania  międzygminnego  celem  realizacji  zadania  pn.  „  Rozbudowa
infrastruktury  sportowej  na  stadionie  miejskim  w  Przasnyszu  poprzez  budowę
kompleksu sportowego – basen i lodowisko 2017 – 2020 .”
Uchwała stanowi załącznik do protokółu.
                              
Ad. pkt. 7

          Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad
w tym  punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały  w sprawie sprawie ustalenia
zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych .

Przewodniczący  Rady   -   uchwała  była  szczegółowo  omawiana  przez  Kierownika
GOPS   na komisjach  . Czy do uchwały są ze strony państwa radnych  pytania .

Dyskusji  nie było .
                                                               Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                 i poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -  13
                                                                       przeciw................................ -    0
                                                                       wstrzymało się.................... -    0

Obecnych  na sali obrad – 13 radnych .

      Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr  238/XXIV/17  w sprawie
ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych .
Uchwała stanowi załącznik do protokółu.     
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Ad. pkt. 8

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym
punkcie  przewidziane   jest  podjęcie  uchwały   w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Czernice  Borowe  na lata 2018 – 2036 .
Przewodniczący Rady  -   odczytał   uchwałę  Nr Os.492.2017 Składu Orzekającego
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  z  dnia  11  grudnia  2017  roku  w
sprawie  wydania  opinii  do  przedłożonego  przez  Wójta  Gminy  Czernice   Borowe
projektu uchwały Rady Gminy Czernice  Borowe  w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Czernice  Borowe na lata 2018 – 2036 . Opinia  jest pozytywna .
Uchwała stanowi załącznik  do protokółu .

Skarbnik  Gminy   szczegółowo  przedstawiła  i  omówiła   Wieloletnią  Prognozę
Finansową Gminy Czernice Borowe na lata 2018 – 20136 .

 Przewodniczący Rady - czy   są  jeszcze  zapytania , wnioski . Nie widzę .

Dyskusji nie było .
                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                 i poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -  13
                                                                       przeciw................................ -    1
                                                                       wstrzymało się.................... -    0

Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

       Rada Gminy większością głosów „ za „  podjęła Uchwałę Nr 239/XXIV/17  w
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice  Borowe  na lata 2018 –
2036 .
Uchwała stanowi załącznik do protokółu.

Ad. pkt. 9

            Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad
w tym  punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w  sprawie  uchwalenia uchwały
budżetowej na 2018 rok.

Przewodniczący  Rady  –  na  komisjach  omawialiśmy  projekt  budżetu  ,  a  dzisiaj
otrzymaliście  na kartkach zmiany .

Skarbnik  Gminy podała poprawione  brzmienie  zapisu w § 2

Przewodniczący  Rady   -   odczytał   Uchwałę   Nr  Os.493.2017  Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 grudnia 2017
roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Czernice  Borowe
projekcie  uchwały  budżetowej   Gminy  Czernice   Borowe  na  2018  rok  oraz   o
możliwości sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego w tym projekcie .  Opinia
jest pozytywna . Uchwała stanowi załącznik  do protokółu . Zastrzeżenia wymienione
są to te , które p. Skarbnik  wprowadziła  jako  poprawki .

Przewodniczący Rady -  czy   są  jeszcze  zapytania ,  wnioski . Otwieram dyskusję na
temat budżetu .
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Dyskusja :

Pan  Ryszard  Trzciński  –   Komisja  Budżetowa  zgodnie   z  regulaminem  na  etapie
opracowania  projektu  budżetu   na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  19.XII.2017  r.
Komisji  Budżetowej  z  przewodniczącymi   pozostałych  komisji  po  rozpatrzeniu
wszystkich  argumentów za i przeciw -  Komisja Budżetowa do projektu budżetu   na
2018 rok nie wnosimy uwag .

Radny Nosarzewski Witold –   słyszymy od kilku lat , że wszystko jest  pod  kontrolą ,
wydatki są  pod  kontrolą , no nie wiem  w każdym  bądź  razie  wynik  jest   taki  , że
na koniec  roku znowu  mamy   o pół miliona  złotych większy dług . I ciągle mamy
wszystko pod kontrolą . Tak że  gratuluję nam  wszystkim tu obecnym . Przy tym  , że
inwestycje  nowe  na 2018 rok  już  są  poniżej  200 tysięcy  czyli praktycznie znikome .

Przewodniczący Rady – rzeczywiście  budżet  zamyka się deficytem 500 tys. złotych .
spowodowane  są  inwestycjami drogowymi , a  budżet niezbyt  wysoki to wspieramy
się kredytami czy środkami unijnymi . Te  inwestycje  służą  naszemu społeczeństwu
lokalnemu . Faktycznie musimy  kontrolować  i pilnować  finansów . 

radny  Trzciński Ryszard – uważam , że  nasza gmina ma  mały  dochód  z  podatków
wiec   żeby   nasza  gmina się rozwijała  , to te kredyty są wskazane .  Oczywiście jest
pewien próg . Nad progiem  finansowym odpowiada  Wójt  i Skarbnik . My  jako Rada
możemy w swoich uchwałach   po prostu podejmować decyzje , ażeby  nadal  rozwijać
nasza  gminę  i w nią  inwestować  lub zaprzestać  jak p. Nosarzewski powiedział. Więc
decyzja należy do nas . 

radny  Nosarzewski Witold  - chciałbym p. Ryszardowi zwrócić  uwagę  ,  że jeżeli
chodzi  o odpowiedzialność  za  te  sprawy  to niestety  to  jest i odpowiedzialność
nasza  .  W  przypadku  każdego  kryzysu  p.  Wójt  podnosi   ,  ale  przecież  Rada
zdecydowała . Nie miejmy złudzeń  , bo to my  jesteśmy odpowiedzialni .

Przewodniczący Rady Gminy – tak  my  mamy  czuwać , a Wójt wykonywać nasze
uchwały .

Wójt – rzeczywiście mamy  tylko 500 tys. złotych deficytu . Rada uchwaliła kredyt w
wysokości  1.700  tys.  złotych.  Wzięliśmy   tylko  900  tys.  złotych   .  inwestycję  –
planowany remont budynku – 500 tys. zł  i drogi 200 tys. zł . Myśmy  swoja  szansę
wykorzystali  bardzo   dobrze  /  kanalizacja  ,  świetlice  itp.  /   Dostępność  środków
unijnych   dla   nas  na  drogi   jest  niemożliwa  .  Rewitalizacja   niewiele  gmin   się
zdecydowała  ,  a  my tak .   Teraz  trzeba  uporządkować sprawy .  Wprowadziłem
podwyżki dla pracowników , ażeby wyrównać wynagrodzenie  jakie mają  pracownicy
w sąsiednich gminach . .  to nie  jest takie   beztroskie  wydawanie jak pan radny
przedstawił i ten wąż w kieszeni dalej jest . Nie  jest łatwo , ażeby ten  wynikający z
korekty . Finanse  są pod  kontrolą. Pełna odpowiedzialność wobec  mieszkańców tej
gminy jest , uchwały  też  są właściwe. Mam świadomość , że przez wiele lat trzeba
wyważyć  finanse . Nie wiadomo jak będzie w latach następnych .

Radny Nosarzewski Witold – mówiąc o niecałych 200 tys.  złotych na inwestycje ja
mówiłem , że chodzi mi  o nowe inwestycje. Jak pan  wspomniał planowane inwestycje
w drogach . Te  inwestycje  były  odkładane . Miały  być  zrealizowane w 2016 roku .
Nie zostały zrealizowane   , a dlaczego . No  przez  właśnie  nierozważną politykę przez
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inwestowanie w wątpliwe przedsięwzięcia .Wspomniał pan, że trzeba  było wziąć 100%
kredytu na  inwestycje .  Ja  też  ostrzegałem ze swojej  strony i  byłem cały  czas
przeciw  i  miałem rację  ,  w tym sensie   to  jest  nierozważne  wydawanie  pieniędzy
publicznych .

Wójt  - nie będę  dyskutował  , bo to do niczego prowadzi .

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                 i poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -   13
                                                                       przeciw................................ -     1
                                                                       wstrzymało się.................... -     0
Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

       Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr 240/XXIV/17 w
sprawie  uchwalenia uchwały budżetowej na 2018 rok.
Uchwała stanowi załącznik do protokółu.

Pan Rafał Gotowiec  - radny powiatowy  złożył  życzenia  świąteczne  zebranym .
Pan Mariusz Szempliński -  również  życzę wszystkiego najlepszego zebranym .
Przewodniczący Rady – dziękuję  również  życzę  wszystkiego dobrego .
                                           
Ad. pkt. 10

           Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad
w tym  punkcie przewidziane  jest przyjęcie  sprawozdania  z realizacji  Gminnego
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz
Przeciwdziałania Narkomanii za 2017 roku .
 
Przewodniczący Rady  –  sprawozdanie  było  omawiane  na  posiedzeniu komisji .Czy
są  jeszcze  zapytania  wnioski .  

        Dyskusji  nie było .
                                                                Przewodniczący  poddał pod głosowanie
                                                                 przyjęcie sprawozdania  :    
                                                                       za......................................... -  14
                                                                       przeciw................................ -    0
                                                                       wstrzymało się.................... -    0
Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

     Rada Gminy jednogłośnie  przyjęła sprawozdanie  z realizacji  Gminnego
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz
Przeciwdziałania Narkomanii za 2017 roku .
Sprawozdanie  stanowi załącznik do protokółu.     

                            
Ad. pkt. 11

        Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w
tym  punkcie przewidziane  jest  podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania   Problemów  Alkoholowych  oraz
Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok .

                                                                   12



Przewodniczący Rady  –  omawialiśmy  ten  temat na komisjach  . Czy są ze strony
państwa zapytania  .

Dyskusji  nie było .                                       
                                                                Przewodniczący  odczytał projekt uchwały
                                                                 i   poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -   14
                                                                       przeciw................................ -     0
                                                                       wstrzymało się.................... -     0

 Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

    Rada Gminy  jednogłośnie   podjęła Uchwałę  Nr 241/XXIV/17 w sprawie
uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania   Problemów
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok .
Uchwała  stanowi załącznik do protokółu.

Ad. pkt. 12

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym
punkcie przewidziane  jest zajęcie  stanowiska w sprawie wyrażenia  woli przekazania
dla  Nadleśnictwa Przasnysz części działki Nr 203 położonej w Chojnowie  .

Przewodniczący Rady -   temat  był dokładnie  omawiany na wspólnej komisji , chodzi
o  udostępnienie   drogi  leśnej   by  stalą  się  drogą  użytku  publicznego  dla  ruchu
publicznego  i drogą dojazdowa dla p. trzcińskiego .

Dyskusja :
 
radny Nosarzewski Witold -  uważam  , że sprawa jest wyjątkowa , ja  panu  radnemu
życzę  jak najlepiej . Powinniśmy się w pierwszej kolejności zajmować sprawami  ,
które  dotyczą większej  ilości  mieszkańców .  Sprawa  praktycznie dotyczy jednego
mieszkańca . W  związku z tym w sytuacji  kiedy brakuje , nie ma  środków  na nasze
drogi , które są w tragicznym stanie .  Ona  będzie  wiązała się    z tym, że to będzie
obciążeniem naszego budżetu nie dzisiaj to za jakiś  czas no bo wiadomo , że to tak się
skończy , a w sytuacji  naszej  te koszty przydałyby się w innym miejscu  i byłyby
zużytkowane  bardziej rozsądnie . A tu się  mówi  , że nie ma  pieniążków . Zależy dla
kogo .

Wójt – jeżeli  zawrzemy porozumienie z Nadleśnictwem uzyskamy dostępność do drogi
leśnej  ,  a  Nadleśnictwo wyremontuje  tą  drogę.  Każdy ma prawo dostępu do drogi
dojazdowej do posesji p. Trzcińskiego. Wobec faktu , że tu możemy uzyskać dostępną
drogę przez las ,  albo wykupić  część  gruntu   i  urządzić drugą drogę spełniającą
wszystkie parametry i wydać  pewną kwotę , to co byście wybrali .  Pan  Nosarzewski
widzi  to inaczej . Jest to kompletna bzdura .

radny Nosarzewski Witold – Wójt rozmija się z faktami  . Zaraz przedstawi  pan wizje
, że to będzie  kilkaset tysięcy kosztować . Ta droga istnieje  w stronę  Grójca , w stronę
drogi  wojewódzkiej  .  Porównując do  drogi   którą ja   dojeżdżam ,  to  ona jest  w
idealnym stanie.  Pan  mówi  , że  gmina  będzie musiała  budować  dojazd ponieważ
pan radny nie ma dojazdu .  Wszyscy  dojeżdżamy ,  ja tam wielokrotnie  byłem  ,
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żadnego problemu , w bardzo dobrym stanie droga , w dużo lepszym niż  droga  którą
my się poruszamy .  Nie jest prawdą co p. Wójt  mówi  i też perspektywa  wydania
kilkuset złotych . Bzdura , to  .dopiero jest nieprawda .

Wójt  – droga ta  jest  drogą leśną ,  którą nie powinien poruszać się  żaden pojazd
mechaniczny  poza pojazdami   leśnymi .

Przewodniczący Rady – reasumując  odcinek o którym  mówimy  otwiera  możliwość
budowy  drogi  leśnej  przez  Nadleśnictwo  i  udostępnienie  tego  odcinka  od
skrzyżowania na prawo  do ruchu  lokalnego . Drogami leśnymi  pojazdy mechaniczne
nie  powinny  jeździć  ,  oprócz  pojazdów   leśnych   .  Dodatkowo  Nadleśnictwo
wyremontuje tą drogę . Z jednej strony pan  blokuje , a z drugiej  strony pan  napiera
żeby drogę przejmować .  

radny Nosarzewski Witold -  ciągle  mówicie , że jest to droga jedyna przez las. I o tej
drodze  mówimy . Oczywiście ta  droga  jest  używana . Że ona   formalnie nie jest do
tego  przeznaczona zgoda  , ale jest  droga w drugą stronę . Jest  druga żwirowa droga
na Grójec połączona z drogą wojewódzką . Są   drogi     , dlaczego pan o tym nie  mówi
tylko  mówi  , że jest to jedyna droga . Nieprawda  sam  jeździłem i wiem dlatego
mówię .

Wójt – mówiłem przed  chwilą , że na remont tej  drogi trzeba wydać pieniądze . Pan
po prostu  słucha wybiórczo , co chce .

radny Nosarzewski Witold – tak jak  droga  do mnie  i nie ma środków . Właśnie o tym
mówię . Tamta  droga też  wymagać będzie remontu . A prawo mieszkańców połowy
Węgry do kilkunastu gospodarstw , to się nie liczy  .
Tu  droga prowadzi  do kilkunastu  gospodarstw ,  a tu do jednego mieszkańca . Ma
dostęp  .Tylko tu chodzi o coś  innego .

Przewodniczący Rady – poddam  pod  głosowanie  stanowisko Rady w tej sprawie .

                                                               Przewodniczący poddał pod głosowanie
                                                przekazanie części działki w Chojnowie Nadleśnictwu:
                                                                       za......................................... -   13
                                                                       przeciw................................ -     1
                                                                       wstrzymało się.................... -     0
Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

       Rada Gminy większością głosów „za”   opowiedziała  się  za przekazaniem części
działki nr 203 położonej w Chojnowie  dla  Nadleśnictwa   Przasnysz .

                                           
Ad. pkt. 13

          Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad
w tym  punkcie przewidziane  jest zajęcie stanowiska  w sprawie budowy pomnika na
skwerku w Czernicach Borowych .

Wójt – dwa takie pomniki są już w Lipie i Jednorożcu . Jeżeli ktoś  chcę za własne
pieniądze budować  , a tylko chce wskazania miejsca  , to nie widzę  przeszkód .
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Przewodniczący Rady -  czy radni  chcą zabrać głos .

Dyskusja :

Pan Tadeusz Bartołd – sołtys sołectwa Chrostowo  - jeśli chodzi o pieniądze to czy
będzie zbiórka  na ten cel . Parking na skwerku jest tak niefunkcjonalny , że może
należałoby zmodyfikować go , że z jednej  strony byłby wjazd  , a z drugiej strony
wyjazd .

Wójt -   modyfikować już można ,  ale  czy to jest dobry pomysł   czy zły .  Ma być
pobudowana  zatoczka  autobusowa. Pewien pomysł  jest , ażeby z Urzędu otworzyć się
na skwerek.  Oni chcą  budować za swoje pieniądze ok. 40 tys. złotych .

Przewodniczący Rady – chodzi mi  o brzmienie napisu na tablicy upamiętniającej .
Trzeba zamieścić dosyć bezpieczny napis . Trzeba zastrzec , ażeby treść napisu na tej
tablicy była uzgodniona .

                                                                Przewodniczący poddał pod głosowanie
                                                                 wyrażenie zgody na budowę  pomnika :
                                                                       za......................................... -   14
                                                                       przeciw................................ -     0
                                                                       wstrzymało się.................... -     0
Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

      Rada Gminy jednogłośnie  opowiedziała się  za  przyzwoleniem  budowy
pomnika  na skwerku w Czernicach Borowych .
 
Ad. pkt. 14

          Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad
w tym  punkcie przewidziane  jest  przyjęcie sprawozdań z działalności komisji Rady
Gminy za 2017 rok  / 4 komisje / .

Przewodniczący Rady -  pozwolicie państwo , że  sprawozdania przyjmiemy  blokowo ,
wszystkich 4 komisji  za jednym głosowaniem .

Dyskusji nie było  .
                                                                Przewodniczący  poddał pod głosowanie
                                                                przyjęcie  sprawozdań komisji za 2017 rok  :
                                                                       za......................................... -      14
                                                                       przeciw................................ -        0
                                                                       wstrzymało się.................... -        0

Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

Rada  Gminy  jednogłośnie przyjęła sprawozdania z działalności komisji za 2017 rok
wszystkich 4 komisji  .
Sprawozdania stanowią załączniki do protokółu .

Ad. pkt. 15

       Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym
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punkcie przewidziane  jest przyjęcie planów pracy komisji Rady Gminy na 2018 rok /
4 komisji / .

Przewodniczący Rady –  plany pracy  komisji  na 2018 rok  poddam pod głosowanie
blokowo , wszystkich komisji za jednym  głosowaniem .

Dyskusji  nie było .
                                                                Przewodniczący poddał pod głosowanie
                                                               przyjęcie  planów pracy komisji na 2018 rok :
                                                                       za......................................... -   14
                                                                       przeciw................................ -     0
                                                                       wstrzymało się.................... -     0

Obecnych  na sali obrad – 14 radnych .

     Rada Gminy jednogłośnie przyjęła plany pracy komisji Rady Gminy na 2018 rok -
wszystkich  4 komisji .
Sprawozdania  stanowią  załączniki  do protokółu .
     

Ad. pkt. 16

   Przewodniczący   Rady   poinformował   ,  że  zgodnie  z  porządkiem  obrad
przewidziany  jest  temat   interpelacje  radnych  złożone  na  piśmie   -    takowych
interpelacji  nie było .

Ad. pkt. 17

  Przewodniczący   Rady   poinformował   ,  że  zgodnie  z  porządkiem  obrad
przewidziany jest temat  odpowiedzi na  interpelacje radnych złożone na piśmie  -
takowych  też nie było .

Ad. pkt. 18
 
                Wójt Gminy złożył  sprawozdanie  z działalności międzysesyjnej Wójta  .
Radni i sołtysi   otrzymali z materiałami sesyjnymi to sprawozdanie . Uzupełnienie do
sprawozdania  przedstawił  na sesji  zebranym .
Sprawozdanie oraz  uzupełnienie do sprawozdania stanowią  załączniki  do  protokółu.

Dyskusji  nie  było .

Ad. pkt. 19

Wolne  wnioski  i zapytania .

Pan  Tadeusz  Bartołd  –  sołtys  sołectwa  Chrostowo   -   zwracam  się  do  Wójta  o
zmobilizowanie  ,  ażeby  ten  licznik  na  Wyderce   wreszcie  założyć  .  Energetyka
lekceważy ten  temat  . Lampa  wisi  tyle czasu i się nie pali .  Kostka  brukowa  do
Kuskowa ,  trzeba  ten wniosek realizować .  Ponadto jest  uciążliwość  stawu   dla
mieszkańców  Chrostowa.

                                                                   16



Wójt  -   lampy  uliczne   na  Wyderce  i  w  Skierkach   są   zamontowane  ,  a  proces
zamontowania  licznika  trwa  tak  długo  .  Monitowałem  kilkakrotnie.  Dwa  lata
czekaliśmy  o  podłączenie przepompowni .
Kostka brukowa ,  tak  będzie  układana .

Pan Bąkowski Stanisław – sołtys  wsi  Obrębiec -  w Obrębcu przy Pawelczyku była
zaplanowana lampa   , czy będzie .

Wójt -  jeżeli  jutro będzie podnośnik  mam nadzieję  , że będzie zrobione .

radny Nosarzewski  Witold –  mam zapytanie odnośnie zjazdu na działkę w Węgrze .

Wójt – tam wjazd  jest możliwy po działce p. Wojciechowicza. Administratorem  tej
działki  jest  gmina . Obiecałem  jak będzie potrzebny  to zrobimy  , trzeba uzgodnić  z
powiatem  wykonanie .

radny Nosarzewski  Witold  -   działkę   z  wjazdem sprzedał  pan prywatnej  osobie  .
Twierdzi pan  , że gmina  ma dostęp  jakim prawem  , a my nie mamy żadnego dostępu
my jako  wieś   nie  mamy prawa do  tej  działki  tylko  pan  jako  Wójt  .  Dla   pana
wystarczy  , bo panu  nie  jest potrzebny dostęp do tej działki . Pan się czuje panem  i
władcą wszystkiego . To jest chyba mieszkańców , bardziej niż pańskie .  Mieszkańcy
się  niepokoją . Mało tego przed sprzedażą działki   obiecał pan  radzie sołeckiej  , że
takowy wjazd  pan  zrobi  po sprzedaży tej działki.  Teraz  pan  mówi  , że nie ma
takiej  potrzeby.  Ładnie to tak. Pan  tu ze mnie  robi   jakiegoś człowieka  , ale to  co
pan  powiedział przed chwilą  , to proszę  wybaczyć , ale  nie umiem  tego określić . Ma
pan  rzeczywiście  wyjątkową  łatwość  w formowaniu  myśli  , ale nie wiem  czy one  są
do końca przemyślane .

Wójt – ponoszenie na dzień  dzisiejszy nieuzasadnionych  wydatków nie jest celowe
Wyście też   jako rada  wycofali się , a obiecaliście pewne rzeczy . Obiecanki one się
ziszczą w pewnym  momencie . Jakie ograniczenie doświadczyliście co do tej działki ,
proszę mi powiedzieć .  Działka  jest  mieniem komunalnym Gminy . Zarządcą jest
Wójt .

radny Nosarzewski Witold – proszę  mi  wskazać dojazd do tej działki . Działka jest
wiejska . Pan Wójt mnie  pyta po co ja mam tam wjeżdżać . 

Wójt -    działka  jest mieniem komunalnym  gminy .  Zarządcą tej działki  jest Wójt
jako zarządca mienia komunalnego gminy . Trzeba   uzgodnić  pewne  rzeczy .

radny Nosarzewski Witold – pańska działka  , a mieszkańcy nie liczą się . Pan Wójt
chciał sprzedać obie  działki . Jednak nie odważył się  tej drugiej , ponieważ pańskie
prawa do tej  działki  były wątpliwe . Jedna co do której  czuł się mocno to ją sprzedał .
Drugiej się pan nie odważył . Teraz  pan  mówi   , że  panu nie jest potrzebne . 

Wójt  - Wójt  wykonuje  uchwały . Druga sprawa  mam oczekiwania od mieszkańców
i muszę  wsłuchiwać się w  ich potrzeby . 

Radny Nosarzewski Witold -  pan to obiecał  radzie  sołeckiej , specjalnie  przyjechali
do pana .
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Przewodniczący Rady  -  temat ten  proszę omówić na zebraniu wiejskim .

radny  Nosarzewski  Witold  -   na  zebraniu  wiejskim   decyzja  została  prawie
jednogłośnie podjęta , żeby nie sprzedawać . Wbrew  woli zebrania wiejskiego pan to
sprzedał . Jedną działkę  .  Wbrew  woli   ,  a później  radzie sołeckiej  obiecał ,  że
sprzedaje pod warunkiem  , że  zrobi dojazd  do drugiej działki . I co pan dzisiaj  mówi

Wójt -  ten zjazd  będzie kiedyś  zrobiony .

Przewodniczący  Rady –  czy jeszcze  są  jeszcze pytania  w wolnych wnioskach .
Zakończyłem dyskusję w  pkt. 19 . 
Serdecznie zapraszam na spotkanie wigilijne  na godz. 15:00 .

Ad. pkt. 20
                                                                                                                 
           Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXIV
sesję Rady.

                          Na tym protokół zakończono  i podpisano.

Protokółowała

Bożena  Romanik
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